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ORDEN LANGS VEGENE

Det ene skal gj0res, det annet ikke fops^mmes !

Vegkontoret skal planlegge veg som hovedplan og detaljplan

innenfor vedtatte planleggingsforskrifter, delta 1 vurdering

av generalplaner, regionplaner, soneplaner, reguleringsplaner,

fylkesplan, bebyggelses- og avkj fSrselsplaner, prioritetsplaner,

Norsk Vegplan, Norsk Samferdselsplan og ymse utbyggingsplaner

ellers. Det er et veldig press cm planer og uttalelse og

vurdering av planer. Ikke minst er det krav om alternative

planer - et krav som er sa lett a ty til bade for politikere

og menigmann, men som alt i alt koster mye tid, mange penger

og store forsinkelser. Det er sagt at vi na planlegger oss

i hel i Norge.

Sa skal vi dessuten bygge nye veger, bruer og ferjekaier

eller bygge ora og utbedre gammel veg. Vi skal her i fylket

vedlikeholde ca. 3 700 km riks- og fylkesveg. Dette store

driftsprogrammet inneholder en uendelighet av forhold som

krever var oppmerksomhet, innsatsvilje og arbeidskraft.

Videre skal vi ha overvaking av hele vart vidstrakte vegnett,

at det fungerer. etter forutsetningene, at aet ikke blir

"nedbygget" eller forringet pa annen mate, at det ut fra for-

holdene kan by den st0rst mulige trafikksikkerhet og servise.

En skal ta alle de administrative oppgaver som etter lov,

reglement og praksis er tillagt vegvesenets organer i fylket.

Alt dette skal gj0res.

Vegsjef Oppegaard understreket stadig at vi aessuten ikke

matte fors0mme a stelle alt pa en pen mate pa og langs vegene.



Vart fylke besszikes arlig av tusener av trafikanter fra andre

deler av landet og fra andre land, og disse b0r ikke fa dar-

lige inntrykk fra M(zSre og Romsdal. Alle trafikanter bjzSr fa

inntrykk av at det er ordensfolk som arbeider i vegvesenet i

fylket, at det ikke er forfall og slurv som preger statens

vegvesen.

Vi busker hvorledes Oppegaard minnet oss om a holde vegvisere

og vegskilter pent oppsatt, at det ble holdt ryddig og

skikkelig orden av vegvesenets opplag langs veg og pa vare

tomter, at redskap og materiell ikke ble liggende henslengt

pa og ved arbeidsplasser - som om brukere og ansvarshavende

plutselig hadde d0dd bort. Rekkverkene, innprentet Oppegaard,

var blikkfangere for alle trafikanter, og deres tilstand er

i h0g grad med og bestemmer trafikantenes inntrykk av vegve

senets ordenssans. Gras og blomster er pent, men det b0r

ikke gro pa rekkverkets vegside. Hvordan er det med kant-

merkingen?

I det hole tatt; Har vi ikke fortapt oss belt i alt plan-

leggingsarbeid, i alle nye bygge- og utbedringstiltak, i

et stadig mere rasjonelt og effektiv vedlikehold til trafi

kantenes beste - kort sagt i alt det som ma gj0res ? Og

derved bar vi kanskje glemt eller ikke rukket over det som

ikke b0r fors0mmes ?

Ved inngangen til en ny somraersesong er det en oppfordring

til oss alle, hver pa var arbeidsplass, til et skjerpet blikk

for st0rre orden pa arbeidsplassene og langs vegen innenfor

de muligbeter som bver med rimelighet kan ha. Det bidrar til

st0rre trivsel og et bedre renomme.

Arne Inge Torvik



FELLES PRODURTANSVAH

I 10pet av de siste 20 ar har funksjonsdelingen stadig

gjort seg men gjeldende i vegvesenet. All-roundvegbyggeren

som stod for alt - fra den f0rste planlegging til avleveringen

av det ferdige produkt - er godt som forsvunnet eg erstattet

av spesiallister som kan mer og mer cm mindre og mindre.

Den siste utvikling nar det gjelder spesialisering ved vart
kontor er utbygging og samling av Veglaboratorievirksomheten

i et sakalt distriktslaboratoriura. De oppgaver som distrikts-

laboratoriet skal ta seg av er for sa vidt ikke nye, men de

har hittil vsrt i varetatt av de eksisterende avdelinger ved

kontoret. Saledes har grunn- og materialunders0kelser 1

det vesentlige va;rt utf0rt av planavdelingen mens propo-

sjonering og dimensjonering sarat teknisk kvalitetskontroll

har vart ivaretatt av anleggs- og vedlikeholdsavdelingene.

Hensikten med utbygging av Veglaboratorievirksomheten er a fa

en bedre dekning av behovet innen disse arbeidsfelter. I

dette ligger savel en h0yning av det faglige niva som en

0kning av kapasiteten. Erfaring pa landsbasis gjennom mange
ar har - if01ge vegvesenets sentrale ledelse - vist at dette

ikke var mulig nar innsatsen var spreat. En samling av de
beslektede funksjoner i et distriktslaboratorium ble derfor

sett pa som en,10sning.

Etter noen tids pr0vedrift i et par fylker har denne organi-
sasjonsform vist seg velegnet, og det er na forutsetningen
at distriktslaboratorier skal opprettes i alle fylker. Pa
denne maten haper en a fa st0rst mulig effekt og best mulig
samarbeid med de primajre funksjoner i planlegging, anlegg
og vedlikehold.

Det kan neppe vare noen som er i tvil om at en samordning av



kreftene pa dette fagomrade vil virke gunstig sa vel rent

faglig som kapasitetsmessig. Pa den annen side er det vel

grunn til a vare klar over at ved opprettelse av distrikts-

laboratoier i fylkene skapes et enna skarpere profil nar

det gjelder funksjonsdelingen i vegvesenet, Faren for a

skape ytterligere basmentalitet ma en vaere oppmerksom pa

sa gevinsten ikke gar tapt. Av den grunn gjelder det a

komme fram til samarbeidsordninger som fungerer. Skal vi

greie det ma vi rette vart blikk og var innsats mot det

produkt vi som etat bar fatt ansvaret for a fremstille og

vedlikeholde, nemlig vegen.

PELLES PRODUKTANSVAR MA VI ALLTID HA FOR 0YE.

Distriktslaboratoriet skal vaere et radgivende organ hvor

det er samlet kunnskaper om grunn og materialunders0kelser,

proporsjonering, dimensjonering og teknisk kvalitetskon-

troll. Alle tekniske avdelinger ma venne seg til a bruke

laboratoriet som en radgivende ressurs, og de ma v$re med

pa a forme virksomheten til laboratoriet i tider framover.

Det er de 0kende faglige krav som f0rer til at slike enheter

etableres og det stiller stdrre krav til alle om godt sam-

arbeid.

E. Vollset



>yEG OG VIRRE« I FYLRET

I orienteringsserien ora hva som gar for seg i de forskjellige

delene av fylket pa vegen bar vi denne gang gitt ordet til

"oppsynet" innafor T-i - regionen, - altsa 0rsta/Voldadistrik-

tet. Mer eller mindre frivillig bar de ansvarlige oversendt

denne fyldige rapport:

Naturtilhjiva i distriktet vart er vekslande, med til dels

h0ge fjell. I del bratte fjellsidene kan det ga sn0skred

som forarsaker vegsperringar, ofte beilt fram mot juni manad.

Ver eg temperatur vekslar ogsa mykje, fra Fest0y ferjekai i

vest eg til fjellovergangane i Heggjadalen og Stigedalen i

aust .

Sidan Geislidvegen pa s0rsida av Voldafjorden blei byga og

opna i 1973, er det ferjefritt vegsambana gjennom beile

vegmesteromradet.

Samla veglengd er 326 km. Av dette er 56,6 km asfaltdekke,

32,0 km oljegrusdekke, 237,4 km er grusveg.

Vegmesterkontoret er na i leigde lokaler i 0rsta sentrum,

men blir flytta til den nye vegstasjonen som er under bygging

like ved Hovden flyplass. Kontoret er administrert av veg-

mester Sigmund Kleppe med assistanse fra Nils H. Bj^rdal og

Pal Grevsnes.

Kontoret bar radiosamband mea vegvesenet sine kj^rety i om-

radet. Som tilb0va er i dag, er radiosambandet ikkje godt

nok. Det er a vone at tilknytning til hovudsendar og plasser-

ing av denne blir ordna slik at ein kan na beile vegmesterom

radet. Godt radiosamband er sers verdfullt, da omradet bar

mange skredfarlige vegstrekningar.



Den nye vegstasjonen blei pabyrja l6. januar ISTk. Bygget

blir oppf0rt i eigen regi. Arbeidet bar gatt godt, og ein

reknar med at stasjonen skal vere fullt ferdig til innflyt-

ting i manadsskiftet august - September.

Pa verkstaden er tilsett ein verkstadmann, og der blir utf0rt

vanlige reparasjoner av maskiner og materiell.

Av egne maskiner bar omradet 2 lastebilarj 1 traktorb0vel,

1 traktorgravar, 5 varebilar og 2 vegh0vlar.
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Vegraester omradet er oppdelt i 3 lagomrader med kvar sin

formann utstyrt med varebil. Mannskapet elles er 2 sja-

f0rar, 4 maskinf0rarar og 8 vedlikehaldsarbeidarar. Fleire

av vedlikehaldsarbeidarane bar f^rarkort i klasse II, og

blir ofte nytta som bytekjdrarar. I tillegg til desse bar

omradet ein formann som tar seg av permanent skilting, veg-

baneoppmerking og orden langs vegane. Han er utstyrt med

varebil, og bar belle omradet som arbeidsfelt. Arbeidshjelp

far ban fra det lagomrade der ban til ei kvar tid opererar.

Mindre reparasjonar pa ferjekaier blir utfdrde av verkstad-

mannen. Han bar ogsa ein varebil i tilknytning til verk-

staden.

Vegvesenet sine maskiner er fast stasjonerte ute i lagomrada,

men del 2 vegbdvlane opererar ut fra vegstasjonen. Den eine

blir ein del nytta til spesialoppdrag for anleggssektoren i

fylket.

Det daglige arbeid blir utfdrt under leiing av arbeidsfor-

mennene, i samsvar med korttidsplaner. Vegmester eller

assistentar bar daglig kontakt med del ymse arbeidsplassar.

Korttidsplaner blir utarbeldde for kvar manad i samradings-

m0te mellom vegmester, assistant og arbeidsformenn. bin

meiner at bruk av korttidsplaner er eit bjelpemiddel for

styringa i arbiedet, og ordninga er blitt godt mottatt av

formenn og arbeidarar.

All grusing blir utfszSrt etter grusingsplan. Alle grustransportar

gar etter oppsett sonedeling, og kvantum lagt pa veg blir kon-

trollert til ei kvar tid.

Vedlikebaldssjef, distriktsleiar og vegmester bar arbeidd

ut ei arbeidsdeling for del tilsette ved vegmesterkontoret.

Denne ordninga verkar fint, og lettar arbeidet bade pa kon-

toret og ute i marKa.
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Til slutt ma ein vel nemne det nye EDB-opplegget. Dette

verkar bra pa mange matar, og gjev aktuelle opplysningar

etter ei tid. Granskar ein listene godt, vil systemet gje

ein viss st0nad i styringa nar det gjeld planlegging og

drift. Ein ma likevel vere pa vakt sa ein ikkje blir slavar

under systemet.

Det primcere er trass alt det praktiske arbeid med overvaking,

vedlikehald og utbetring av vare ferdselsarar, og dette er

det da vi etter beste evne freistar gjere ogsa her i T-2.

Odd Vatne nyttar ut

regnveret etter ein

lang t0rkeperiode.

'rr,rm

Hilmar Furnes, Inge

Havik og Steinar

Vadstein renskar opp

grafter i Kr0velsbakken.

Skiltformann Fetter

Vatne og Daniel Bj0rkedal

gjer det tryggere for

del gaande i 0r3ta.
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Verkstedmannen Odd Eikas

og Sig. Bj0rkeda] gjer

klar h(zivelen til neste

oppdrag.

Grdftespasialisten

Knut Rekkedal saman med

Henry Vatne og Dagfinn

Hovdenakk gjer godt

arbeid med ein vassjuk

vegkropp.

Reidar Bj0rkedal med

gjengen sin, Elias

Langvatn og Hjalmar

Kalvatn, renskar gr0ft

ved H0ydalstunnelen.

Arbeidsformann

Peder Klepp, Olav

Grefsnes og Ola Arne

Berg ryddar kratt, -

eit arbeid som dei

vegfarande veit a

verdsette.



0.2 - 4 km , jj
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01jegrusvegane far og si

 ansiktsl(zifting . Her er

det Lars L0vik, Knut

M Amelfot og Sig. Meek i

full gang med fylling

' ■ 1 hakk ogav oljegrus

langs vegkan-

Pa den nye vegstasjonen

gar arbeidet for fullt, -

her er karane i ferd med

golvstdyp. Arbeidsfor-

mann Johan Bigset,

Reidar Kongsvoll, Sverre

'■ Moe og Sigurd Sandvik
dreg av st0ypen i stor
konsentrasj on.

Vegmeister Sigmund Kleppe

med hendene traust i

lomma inspiserar arbeidet

pa vegstasjonen - her
kontorf10ya.

Rerjekaiene far sin

varpuss. Per Vatne,

Sverre Moe og Daniel
bjprkeaal saifter
her slitecieKiLfi pa-

ferjeoi'aa i Voiaa.

S. Kleppe
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Nar det gjeld ANLEGGSDRIFTA innafor distriktet T-2, Voida/0rsta,

har den dei siste ara vore leia av avdelingsingenidr Arne

Lauvrak og oppsynsmennene Einar G. hriksen og Jens Monsholm.

Med vekslande Ipiyvingar har sj(2ilvsagt omfanget av drifta innan

distriktet skifta noko, men ein ma ha lov a seie at det har

skjead omfattande utbetringar pa vegnettet i distriktet dei

siste ara.

Ein kan nemne nybygging av rv lA Folkestad - Straumshamn, opp-

rusting av strekninga Straumshamn ~ Sogn og Fjordane grense,

oppretting av sambandet HszSydalsnes - Bj0rneset, bygging av over

AGO m rasoverbygg mellom 0ye og Leknes pa rv Dbp Og omfattande

utbetring av vegen rundt Dalsfjorden pa vestsida.

1 dag er anleggsdrift i gang pa 4 anlegg i distriktet, med

utbetring av rv nr. 631 nord for Austefjoraen soni aen stprste

oppgava.

Her er no arbeid i gang mellom Hunnes og Fyi'de. Til bygging

av den nye vegstasjonen i Hovdebygda er J ii.anii avgitt, og
2 mann er vidare overflytta til Eidsa - Koparnes.

Dei som er att, Reiaar Bjprkedal, Olav Sdgnesand, Konrad Urke

og Henry Barstaa driv no med skogrydding i Selvikberget,

finpuss f0r oljegruslegging og fprebuing til arbeid fra Selvik-

berget til Ullaland.

Strategisk plassert pa anlegget er det rigga til brakkeleir

i Geitvika. Det er her satsa pa enkle boligbrakker,

separat opphald'srom, samt kontor- og verkstadlokale.

Arbeid foregar no pa 4 km av strekninga fra Arset til Geitvika.

Denne strekninga skal etter planen fa fast dekke i august i ar.

I vinter var dette anlegget det einaste i distriktet med drift

i gang. Alle arbeidarane med tillegg av 7 mann uttekne til
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ekstraordineer sysselsetting var her i arbeid fra ca. 20.

januar til paske.

I denne tida er sprengt ut ll 600 tfin3 fjell som 6g er ut-

transport i fylling i linja. Det er i tillegg flytta mange

tusen m3 med masse fra ur 1 linja.

Vinterveret bar i ar vore so lagleg at omtrent all slags

arbeid kunne drivast uhindra. Det er soleis lagt ut ca.

10 000 m3 forsterkningslag og grus pa strekninga.

Maskinparken pa anlegget bar vore 2 stk. Br((iyt X2B og 2 stk.

traktorgravemaskinar, 3 vanlege lastebilar og 2 lastebilar

med dumperkasse. I midten av juni tok entrepren^r Langvatn

til med entreprisen pa "Selvikberget", ein ca. 500 m lang

parsell med bratt fjellterreng der ca. 30 000 tfm3 fjell skal

sprengast. Vinterstid er beile "berget" nedisa pa grunn av

overvatn, slik at dette arbeidet ma utf0rast pa ei arstid

utan kuldegradar.

Vegen mellom Fyrde og Hunnes vert delvis stengd i denne tida,

og trafikken vil da ga om "Geislida", det nye sambandet pa

s0rsida av Austefjorden mellom Fyrde og Straumsbamn. Gjennom-

brotet her vart jo gjort nettopp for a kunne drive effektiv

vegutbetring uten trafikkbensyn pa strekninga Fyrde - Hunnes.

Her er det Br0yten som fjerner
vegetasjonsdekket pa fylkesvegen

Ekset-Berknes, etter at bande-

makt og motorsag bar fjernet

den tette smaskogen.

!/ V- 'ipg
I

Olav S0gnesand og Konrad Urke,

ber legges stikkrenne av vel-

voksne betongr0r, f0r inntil-

fylling og komprimering skjer

etter forskriftene.
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Henry Barstad,

Reidar Bjdrkedal og

Magne Urke, her i

positur for foto-

grafen, men ellers

igang raed rekkverks-

arbeid.

1^-

'JCC-E

Lars Krumsvik og

Torstein Skrede,

altrauligmenn pa fyl-

kesvegen pa Ekset.

Asvald Folkestad,

Johan Aamas og

Adolf Aamas, her i

samlet fbkk f0r

dagens dont.

■V^

Ingvald Skrede og

Arne Kongsvoll som

star for finpussen pa

rv lA opp Bjdrkedalen.
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Pa FYLKESVEC-ANLEGGET EKSET - BERKNES er idag 3 mann, 3 grave-

maskinar, 2 store dumperar og 2 dumperbilar i arbeid.

Det er Adolf Aamas, Lars Krurasvik og Torstein Skrede som

gjer arbeidet her. Til no har det vore sers mykje rydding

av smaskog og kratt. Elles er det legging av stikkrenner,

kloakkgjennomf0ringar, og ordning av avk0yrsler og skraninger.

Det star no att ca. 2 km veg fra Eikrem fram til krysset ved

rv nr. I'!, og det skal setjast trafikk pa denne strekninga

i 10pet av sommeren.

Til forsterkningslag pa strekninga er tenkt nytta sprengt fjell

pa Eikremshammaren, der det i linja er ca. 6 000 tfm3 fjell.

Noko av dette vil nok forsvinne pa sj0en i det bratte terrenget,

men ein rekner med a berge nok masse til bruk pa vegen.

Elles er arbeidet med vegomlegginga pa Valset, rv nr. 655 mellom

0rsta og Sceb0 i full gang. Den gamle brua vart ombygd i haust,

og Bertrand R0nning og Magne Urke er no i full gang med elve-

regulering og forbygning i samband med vegutrettinga, og ein

rekner med a fa arbeidet ferdig i sommar.

PA RIKSVEG NR 14 MELLOM STRAUMSHAMN OG SOGN OG FJORDANE GRENSE

legg Ingvald Skrede og Arne Kongsvoll no siste hand pa "verket"

med puss, avk(zSyrsler, plastring og rekkverksoppsetting. Ogsa

her er det planen a kunne slutte av 1 sommar, slik at rv 14

innafor fylket kan seiast ferdig opprusta i denne omgangen.

. J'

Anleggsleder Lauvrak og oppsynsmann

Eriksen inspiserer her nyvegen nord

for Dalsfjorden, der den brede, rette

nye traseen star i skarp kontrast til
den gamle, svingete vegen.

Og til sist aen som

star for dette

bidraget -

oppsynsiriann Monsholm

i positur.
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DISTRIRTSLABOHATOHIET

EN NVOPPRETTET AVDELING

I 1972 ble det satt igang pr(zSvedrift med distriktslabora-

torium i to fylker, Oppland og Telemark. I ar kommer fire

nye fylker til: Nordland, S0r-Tr(zindelag, M0re og Romsdal

og Rogaland. Om fa ar vil de aller fiesta fylke ha sitt

distriktslaboratorium.

Initiativet til denne utviklingen koramer fra Veglaboratoriet.

Det ligger flere motiver bak denne desentraliseringen:

Arbeidsmengden har vokst utover Veglaboratoriets kapasitet,

en kan oppna enklere og raskere saksbehandling, og vegkon-

torene far en lettere tilgjengelig faginstans a radsp0rre

i laboratoriesp0rsiiial 5 distriktslaboratoriene gj0r det

mulig a ta opp arbeidsoppgaver som tidligere bar veert skj0vet

til side.

ORGANISASJON - BEMANNING - LOKALITET

Laboratoriet er organisert som vist i diagrammet nedenfor:

DRIFTSSJEP

AVDELINGSINGENI0R !
BJ0RN WIVESTAD j

GRUNN- OG MATERIAL-
UNDERS0KELSE

Ingeni0r O.E.Hyldbakk
Oppsynsmannsass./
boreleder: L. Foss
Oppsynsmannsass./
boreleder: J. Torvik
9 spesialarbeidere:
M. Havnes, K. Myrvang
J. Foss, T. Bolli 1'

SENTRALLABORATORIUM

Oppsm. K.Fasteraune
Spesialarb.. A. Aar0
Praktikant: 0. Sylte
Praktikant: S. Berg

TEKNISK KVALITETS-
KONTROLL

Ingenl0r G.Nordal
Oppsm.ass. I.Bergum
Asfaltkontroll0r:

P. Brandli
J. Hosking

Peltlab.: H.Heggem
J.Skj evik
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Avdelingen sorterer som vist direkte under driftssjefen, pa
linje med driftea^^delingene. I dag bar vi en bemanning P&
til sammen 17-mann: 3 sivilingenifirer/ingenidrer, 1 oppsyns-
mann, 3 oppsynsmannsassistenter/boreleaer og 10 i gruppen,
laborant/spesialarbeider/praktikant. De aller fleste -/.orarr.er

fra andre avdelinger ved vegkontoret, og bar tialigere nelt
eller delvis hatt arbeidsoppgaver innen laboratoriets vir-

kefelt. Det bar ikke vaert til. a unnga at enkelte avdel

inger bar lidd fdlelige tap, men vi baper vi skal vsere i
stand til a betale tilbake i form av teknisk assistanse.

Distriktslaboratoriet holder til i den gamle vaskeribygningen

tvers over gardsplassen fra Fylkesbuset. P0rste etasje er
ombygget til et bensiktsmessig sentrallaboratorium, og i
annen etasje bar vi 3 kontorer. Vi regner oss meget beldige

som, imotsetning til de andre fylkene, bar fatt bele labo-
ratoriet i sa nmr kontakt med vegkontoret.

De to feltlaboratoriene som bar v$rt i drift i en arrekke

er underlagt distriktslaboratoriet. De star na i Vistdalen
Og pa R0kkum.

ARBEIDSOPPGAVER

Arbeidsfelt som b0rer naturlig inn under laboratorievirksom-

heten kan deles inn i de tre gruppene:

Grunn- og materialundersdkelser

Proporsjonering og dimensjonering

Teknisk kvalitetskontroll.

grunn- og MATERIALUNDERS0KELSER er utf0rt ved vegkontoret i
planavdelingens regi i en arrekke. 1 stor utstrekning er
materialet innsendt til Veglaboratoriet for bearbeiding og
rapportering. Vi vil ta over mest mulig av dette selv, etter

som kunnskaper og tid tillater. Det er viktig at kontakten
med planavdelingen blir god, slik at vi kan komme inn pa et
sa tidlig stadium i planutredningen som mulig. Dermed kan
vi redusere arbeid med justering eller omlegging av linja
p.g.a. darlige grunnforbold. En dkning av innsatsen nar det
gjelder oppsporing og unders0kelse av mindre, lokale fore-
komster av brukbare masser, som en del av planutredningen,

star pa programmet.
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Nar det gjelder unders0kelse av materialforekomster far labo-

ratoriet en viktig oppgave a f0re tidligere unders^kelser

videre. Vi vil konsentrere oss om a samle og systematisere

tidligere resultater, og 0ke omfanget av feltarbeidet. I

forbindelse med det siste er det viktig a komme fram til ut-

styr som gj0r det mulig a ta gruspr0ver fra store dyp. Det

er et sterkt behov for a fa en oversikt over tilgjengelige

materialressurser i fylket sa snart som mulig. Unders0kelse

av forekomstene vil gi oss et godt grunnlag for kontrakter

med grunneiere, og et rasjonelt utgangspunkt for prioritert

bruk av massene.

Andre oppgaver innen denne gruppen, som f.eks. geo.logiske og

seismiske unders0kelser, krever h0yt spesialisert kompetanse

og utstyr. Det er naturlig a kontakte spesialister nar

slike oppgaver skal 10ses.

Innen fagomradet PROPOSJONERING OG DIMENSJONERING vil vi i

f0rste rekke konsentrere innsatsen om dimensjonering av veg-

overbygningenj for nyanlegg og forsterkningsarbeider. Det

bar ikke alltid vEert lagt tilstrekkelig vekt pa a utrede

alternative 10sninger for overbygningen, ofte pa grunn av

tidspress eller fordi grunnlaget for en slik vurdering ikke

er fullstendig. Med st0rre innsats under forunders0kelsene

kan vi skaffe oss n0dvendig kunnskap om de mulighetene som

finnes, og komme fram til den teknisk og 0konomisk beste

10sningen. I dette arbeidet er et nsrt samarbeid med anleggs-

og vedlikeholdsavdelingen selvsagt.

TEKNISK KVALITETSKONTROLL

Det er almen enighet om at entrepren0rer ma kontrolleres.

Enigheten er ikke sa stor nar det gjelder kontroll av egen

drift. Men na viser erfaringene fra pr0vefylkene at en viss

begynnerskepsis forsvinner nar kontrollen blir lagt opp og

gjennomf0rt pa en fornuftig mate. Det er en forutsetning

at kontrollen 0nskes velkommen, at den er n0ye planlagt og

at alle impliserte er grundig informert.
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Bj0rn Wivestad,
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J. Torvik.

(M. Havnes er sykepermitert) .
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Kontroll tar generelt sikte pa a sikre tilfredsstillende og

jevn kvalitet. Kvalltet koster soiti regel penger, ogsa i

vegvesenet; men pa noen omrader har det faktisk vist seg

mulig a oppna en gevinst; f.eks, kontroll av jevnhet og

lagtykkelser har f0rt til en vesentlig innsparing i forbruk

av dyre overbygningsraaterialer. Dette er en 0yeblikkelig

gevinst som er lett a innse. Nar resultatet av kontrollen

indirekte kommer til uttrykk ved redusert vedlikehold om

noen ar, er det naturlig a legge vekt pa at kvalitetskrav

betyr st0rre anleggsutgiften.

I dag er kontroll av produksjon og legging av asTalt og

oljegrus godt utbygd med to feltlaboratorier og to asfalt-

kontrolldrer i virksomhet. Vi kan vente at kontrollfunksjonen

ogsa vil spre seg til andre arbeider, om vi far samme utvik-

ling som i pr0vefyIkene. I dag bar vi ikke kapasitet til a

0ke "kundekretsen" i noen SEerlig grad, sa vi ma i sa fall

vente at staben ma 0kes.

0KONOMI

Distriktslaboratoriet skal v^ere et serviceorgan for planav-

delingen og driftsavdelingene. jlkonomisk sett star vi i

samme stilling som maskinavdelingen, idet vi baserer ariften

pa inntekter fra "kundeneV Vi er ganske beskjedne, 0konomisk

sett, med 1 - 1,5 mill, kroner/ar, sa det er funnet hensikts-

messig a bruke et forenklet regnskapssystem med ett kostnads-

sted for hver avdeling.

UTVIKLIdG

I van ble det holdt en konferanse med representanter fra

Vegdirektoratets og vegkontorenes ledelse, der erfaringene
fra de to pr0vefylkene ble lagt fram, og utviklingen videre

ble diskutert. Det ble slatt fast at ei'faringene er meget
positive. Distriktslaboratoriene har utvilsomt fylt et

behov som, etter oppdragsmengden a d0mme, har vEErt st0rre

enn mange pa forhand har v®rt klar over. Et viktig moment



22

er at de nye avdelingene er blitt godt mottatt pa vegkontorene,

og har fatt aktiv stjzitte fra ledelsen.

- Og en ting til; om distriktslaboratoriene har tilf0rt veg-

kontorene kunnskaper og idler, er det kanskje vel sa viktig

at de virker som katalysatorer for den store sum av veg-

teknikk som finnes der fra t0r.

Bjizirn Wivestad

«ATS-74» GAR VIDERE
Aksjon trafikksikkerhet 197^ som na er i full gang, blir vi

stadig minnet pa bl.a. gj ennom pres'se, kringkasting og TV,

og forhapentligvis begynner vi na ogsa a se synlige resultat

i trafikken.

Det er de gaende og syklende - de rayke og ubeskyttede trafi-

kanter - og deres sikkerhet som er i sentrum ved arets aksjon.

Disse trafikantgrupper er nok sv$rt utsatt. Ulykkesstatistik-

ken forteller at 90% av alle trafikkdrepte er gaende eller

syklende. En bedring av deres sikkerhet er saledes sterkt

pakrevet.

Aksjonen er her i fylket lagt opp med lokalt engasjement. I

hver enkelt kommune er det opprettet egne arbeidsutvalg for

ATS-74. Disse trafikksikkerhetsutvalgene, som er oppnevnt

av formannskapene, bestar av personer med forskjellig bakgrunn

og stort sett "vanlig trafikantpraksis". De fleste utvalg
har v$rt i aktivt arbeid en tid, og noen har allerede utrettet

en del. Utvalgenes arbeid skal bade omfatte fysiske tiltak i

trafikken og a spre informasjon,

Vi i vegvesenet er saledes ikke direkte med i dette opplegget,

men fa er vel nsermere enn nettopp oss til a se hva som er

gait og hva som kan gj0res for a rette pa feilene enn nettopp
vi som til daglig steller med "veg". Alle har vi vel gjort

oss tanker om sikkerhet i trafikken - eller kanskje mangelen

pa den. Skal vi kanskje komme de "utenforstaende" henvendel-
sene i forkj0pet ved a fjerne buskene, male fotgjengerfeltet

eller sette opp rekkverket straks ?

Naturligvis vil aet komme en str0m av forskg til sikkerhets-
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forbedringer, dersora de lokale utvalg gj0r jobben sin,

Vegvesenet vil na i aksjonsaret men enn aliens ha pressens

og publikums oppmenksomhet rettet mot set ; - det en jo vi

som ellers driver med saker som angar trafikksikkerheten.

Var stilling vil dermed bli at vegvesenet vil matte sta bade

som hoggestabbe og som eksempel for andre. Bare ved at

"vegvesenets mann" pa det enkelte sted viser velvilje, raskt

engasjement og initiativ kan det VEere raulig a fa gjort noe

i praksis ved aksjonen.

Na er det jo ikke bare vegvesenet det kommer an pa. I kanskje

like stor grad vil det bli kommunenes oppgave a rette pa far-

lige forhold i trafikken. Her er det da at vegvesenets

(forhapentligvis) gode eksempel og vilje til forbedring kan

virke bade som pressmiddel pa den enkelte kommune og som

"vitaminspr0yte" til 0ket engasjement.

Ett ar er alt for kort tid til a fa noen effektiv virkning

i praksis for en sikkerhetsaksjon som denne. Derfor bar

Statens Trafikksikkerhetsutvalg na gjort vedtak om a for-

lenge aksjonen til OGSA A OMFATTE 1975. Her i fylket har

for 0vrig dette vsrt forutsetningen ogsa tidligere, etter

som fylkesmannen har oppfordret kommunene til a sette av

spesielle midler pa 1975-budsjettet til kortsiktige trafikk-

sikkerhetstiltak, som oppsporing og fjerning av ulykkespunkt.

Pa litt lengre sikt er det bare ved a skille de gaende og

syklende belt bort fra biltrafikken en kan oppna tilfredsstil-

lende sikkerhet. Dette er imidlertid komplisert i praksis,

og det er kostbart. Spesielt nar veger for gang- og sykkel-

trafikk skal kr'ysse bilvegen i atskilt plan, blir 10sningene

kostbare. Vegdirektoratet har na utlyst en idekonkurranse

med store premier foi' gode trafikkmessige, byggetekniske og

konstruksjonsmessige 10sninger for over- og underganger for
separate gang- og sykkelveger. Har du en god ide er den

kanskje verdt 10 000 kr ?

Det har vist seg at en rekke av de tiltak som trafikksikker-

betsutvalgene na prioriterer h0gest, gjelder forhold som veg-
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vesenet i mange ar har strevet forgjeves mad a fa utbedret.

Det kan v$re vansker mad grunn, uenighet som plan eller

manglende vilje og penger fra andre etater som sakene tid-

ligere har stoppet pa. Vi ser imidlartld na muligheteri

gjennom disse lokale initiativ til an raskere 10sning i

mange av sakene.

Kanskje kan noen hver innen vegvesenet finne madspillere i

"Aksjon trafikkslkkerhet" og i da lokale trafikksikkerhets-

utvalgene ?

Magne Flemsseter

SLUTTVEDERLAG - § 37 I OVERENSKOMSTEN

Som f01ge av den reduserte aldersgrense for de tariffl0nte

arbeidstakere er det fra l.januar 1974 Dlitt enighat mellom

hovedpartene om endringer i bestemmelsene i overenskomstans

§ 37 om sluttvederlag til stats- og fyIkesvegarbeidere.

De arbeidere som f0r 1. januar 1974 fylte vilkarene, vil fa

utbetalt dette etter de takster som gjaldt pr. 31. desember

1973-

En arbeider som fortsetter i tjenesten etter fylte 65 ar og

senere ma slutte pa grunn av sykdom, gar direkte over pa

alderspensjon. Han kan saledes ikke gj0re krav pa slutt

vederlag iaet han i et slikt tilfelle ikke blir betraktet

som syk i relasjon til overenskomstens s 37.
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VERNEARBEID

To av vegvesenets raedarbeidere i Mfire og Romsdal bar v$rt

utsatt for uhell hvor bruk av hjelm belt sikkert bar vernet

vedkommende fra en st^rre ulykke.

Den ene) som hadde pa hjelraen til venstre pa bildet,

arbeidde pa tipp, og i det ban skulle apne lasen for

baklemmen pa lastebilen, slo lasehandtaket ut med stor

kraft og traff hjelmens venstre side med det resultat

at bjelmen sprakk.

Den andre arbeideren skied utfor en ca. 3 m b0y fjellskjcering

og fait delvis med bodet f0rst ned i steinr0ysa. Vedkommende

ble skadet i fallet, men bjelmen og 0reklokkene tok av slik

at bodeskadene ble minimale i forbold til bva de kunne ha

blitt bvis vedkommende ikke hadde brukt hjelm..

Disse to tilfellene, sammen med mange andre, viser bvor vik~

tig det er a bruke verneutstyret der det er behov for dette.

En vil derfor oppfordre alle, ogsa oppsynsmenn og ingeni0rer

om a vise forsiktigbet med sitt eget liv nar de arbeider og
ferdes pa anlegg og andre steder bvor det er fare for at

skader kan oppsta. Bruk verneutstyr, det kan redde liv.

A. Gautun (verneleder)
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LODDRETT

1. Banebryter 1. Skyss

13. Reidar Karlsen 2 . Dulgt

14. Resitere 3. Elv i Tyskland

15. G10tt 4. Utveksling (eng.)

16. By i Arabia 5. Uro

18. Mynt (fork.) 6. Trader

20. S(zilv 7. Konstituert

21. Flokker 8. Konsonant er

23. Spionere 9. Persia

25. Stamme 10. Innf0dt hersker

26. Tarv 11. Kjemisk tegn

Pisk 12. Utbygging

29. Odelstinget 17. Poststed i Hordaland

30. Fugleleik 19. Dott

33. Nyhetsbyra 22 . Herred i Buskerud

34. 1 000 24 . Gyse

35. Poststed i Hedmark 26. Boliger

37. Gj errighet 27. St0vdempingsmiddel

39. Skj cere 30. Opus

43. Diktj improvisert 31. Kjemisk tegn

44. Televisj on 32, Snurrebass

45. Indianerslekt 35. Nynorsk pronomen

47. Fem minutter 36. Trolldom

48. Preposisjon og adverb 38. Luf t

49. Minoritet 40. Nyhetsformidler

51. Liten planet 41. Fornuft

53. Pryse 42. Spaltning

54. Raptus 46. Nummer

55. V  , sprek 50. Knippe

57. Klukke 52. Prukt

58. 500 56. Trege

59. Tonetrinn 59. Krigsgud

61. Pryd 60. Morene

b2. Nasj onalitet stegn 6l. Rutsj e

64. Be 63. Krible

66. Entail
64. Ildsted

67. se, filipens 65. Merke

68. Heve 66. Pa hesteryggen

71. Landskap i Finnland 69. Artikkel

73. Justering 70. Tvillinger

71. Husdyr

72. Kjemisk tegn
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KRYSSORD
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1. premie 1 hellodd i Pengelotteriet

2. premie 1 halvlodd i Pengelotteriet

3. premie ..... 1 halvlodd i Pengelotteriet

L0sningen sendee vegkontoret, Pylkeshuset, faiJOO Molde,

innen 20. august igT'J. Merk konvolutten "Vegkryss nr. 2".

Navn; • •

Adresse:

Fostnr.
Poststed:
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DEN MANUELLE TRAFIKK-

TELLINGEN 1974

Hvert femte ar anmoder FN's ^konomiske kommisjon for

Europa (ECE) medlemslandene om a telle trafikken pa Europa-

vegene og andre hovedveger, ECE bar ogsa utarbeidd retnings-

linjer for a fa et mest mulig ensartet tellingsopplegg i de

forskjellige land, slik at resultatene kan bli noenlunde

sammenlignbare. Spesielt er ECE interessert i trafikkut-

viklingen pa Europavegene,

En tar selvf01gelig hensyn til anbefalingene fra ECE, men

valg av tellepunkter og telledager blir i f0rste rekke

gjort ut fra hensynet til vegplanlegging og dnsket om a kunne

sammenligne raed tidligere ars tellinger. Formalet med tel-

lingene er blant annet a fa tilstrekkelig gode anslag over

st0rrelsen av trafikken og fordelingen pa de forskjellige

kj0ret0ytyper pa ulike deler av vegnettet. Slike data er

nddvendig i vegplanlegging, og er dessuten av interesse i

annen samfunnsplanlegging,

Siden I960 bar vi bvert femte ar batt slik landsomfattende

vegtrafikktellinger, I 197^ er vi igjen inne i en slik

"stortelling". I vart fylke telles det pa i alt 66 punkter.

Det telles en dag i maneden i 10 av arets 12 maneder (mars

og oktober unntatt). Telletiden er delt opp i to kategorier:

4 timers telling som varer fra kl. 1400 til kl, IBOO og 16

timers telling som omfatter tidsrommet mellom kl, 0600 og

kl. 2200. I tillegg er det i 9 av de 66 tellepunktene bestemt

at det skal holdes nattelling, Dvs, at det skal telles fra

kl. 0600 til kl, 0600 neste dag, Det er den enkelte vegmester

som skal sta for organisering av tellemannskaper for de tel

lepunkter som faller innenfor bans vegmesterorarade. Som en

sikkert vil forsta, kan dette by pa problemer da det i

mange tilfeller kan v$re vanskelig a avse arbeidere til dette
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arbeidet. Vegmesterene ma da ga til det skritt a skaffe

tellemannskap utenfra, Saledes er det en stor del skole-

ungdom og husm0dre som er oss behjelpelig med a fa det

hele til a fungere best mulig, og jeg vil til slutt gi en

honnszir til tellemannskap og vegmestere for den flotte inn-
satsen som ytes i dette "ekstraarbeidet".

Det er nylig kommet melding om at det pa forskjellige

punkter ogsa skal telles fotgjengere og syklister, hvor

man sogar skal skille mellom barn og voksne,

Vel, friskt mot, med den innsatsen som hittil er ydet, skal
vel det ogsa ga bra I

Nils Olav Kringstad

»jrra Ulster og amt«

Veginspekt0ren i Romsdal, kaptein Siewers sende i 1875 s0knad

til amtsformannskapet oiii Ipnsauke . Grunngj evinga var at det

hadde vore stor stigning i levekostnadene sidan ban for 15 ar

sidan vart tilsett som veginspekt0r pa den gjeldande 10n

(200 spd. om aret), og at husleigene 1 denne tida hadde gatt

mykje opp i Molde og omegn. Mea 10na hadde det i r0ynda gatt

andre vegen med di veginspekt(zSrane ei tid hadde hatt 60 skilling

pr. dag i sakalla hesteleigegodtgjersle for kvar dag dei var

ute i raarka pa vegstikking, tilsyn o.a. utan at det vart kravt

attest for at hest var nytta. Denne godtgjersla, som var sett

pa som ei 10nsbetring (for Siewers utgjorde det ar om anna

35 spd.), var falle bort, og siewers sa om dette i s0knaden

sin: "Da statsraad Vogt kom til roret, str0g han uden videre

denne godtgj0relse. Han kom fra Lister og Mandals amt."

I amtsformannskapet mptte fra Volda viseordf0raren Kaptein

Gregersen i staden for ordf0rar M. Aarflot, som var pa Stor-

tinget. Kaptein Gregersen var veginspekt0r i Vestre Sunnm0re

og saleis kaptein Siewers sin kollega bade som veginspekt0r

og offiser. Gregersen var med i amtsformannskapet sin vegkomite,

men gjekk fra da saka om 10nsbetring for veginspekt0rane skulle

f0rehavast. Dagen etter - den 3- juni 1875 - skreiv han til

kaptein siewers:
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"Lizinstillffigget fastsattes igaar til 30 spd. Forinden j eg

fratraadte, udtalte jeg, at tiraden i Deres andragende ora

statsraad Vogt og Lister og Mandal burde veeret borte.

Var j eg bleven f0r opmEerksom paa den, skulde j eg i tide

have anmodet Dem om, hvad j eg nu gjizir, nemlig at stryge

denne tirade f0r trykningen. Jeg har det bestemte ind-

trykk, at den gj0r skade uden gavn, - Jeg beder denne min

ligefremme udtalelse, der i altfald er velment, velvilligen

optaget."

Kaptein Siewers var kjent som ein dugande og nidkjcer veg-

inspekt0r og ein sj01vmedviten og handlekraftig kar. Han

venta heller ikkje med a svare pa skrivet fra sin kollega,

3varet som er dagsett 4. juni l875, er truleg karakteris-

c for mannen. Det lyder slik:

"F0r De fratraadte, udtalte De, at en tirade i mit

ndragende burde vsret borte, siger De, og herom

erretter De mig, og giver mig et raad. De maa

csaa tro, at jeg IcSgger nogen v$gt paa Deres for-

sning. Saa vid da, at st0vgranet i verdensrummet

!ier mere i mine 0ine end Deres formening, om hvad

g skriver og fremlsgger for offentligheden. Hvad

g skriver, det skriver jeg altid med velberaad hu ,

og forandrer aldrig noget derij-at manden kom fra

Lister og Mandals amt er et factum. - Deres henvendelse

har moret mig og skaffet mig en god latter, saa De maa

aldeles ikke se uvillie i foranstaaende yttringer, men

jeg 0nsker alligevel ikke fortsaettelse af denne corre-

spondance. "

Bjarne Rekdal

Vinnere av kryssord nr. 1:

Erling Mogstad, Venusvegen 35, Molde

Fellestenesta, Fylkeshuset, Molde

Hans Davidsen, Fannebov. 1, Molde
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OM TUNNELER

I serien om forsidebildene i

avisa var presenterer vl denne

gang bilde nr. 2, tunnelinn-

slaget, som kan v»re naer sagt

hvilken som heist av vare mange

tunneler i bratte, rasfarlige

fj ordsider.

Kanskje er det med noe svakt grunnlag vi presenterer fylket

vart som tunnelfylke, men vi har iallfall 31 riksvegtunneler

under trafikk idag, med en samlet lengde 13 565 m. 1 tillegg

kommer vare fyIkesvegtunneler og disse tunnelene som na er

under arbeid og i l^pet av det nmrmeste ar ventes satt under

trafikk: Lingetunnelen, Blikshammer tunnel, Overatunnelen og

Remmefjelltunnelen, tilsammen ca. 4 220 ra, Tunneldriften

har de siste artier gjennomgatt en kolossal utvikling. En

behjzSver ikke se lang tid tilbake for a fa med seg mange steg

av utviklinga.

F0r kompressorer og trykkluft ble tatt i bruk, var det vanlig

a bruke enmannsfeisel med handrem, A sla et hull pa 3 m

pa skiftet var ansett som et bra resultat. Belysningen i

tunnelmizSrket var karbidlamper. For a fa inn mest mulig spreng-

stoff pr. bormeter ble brent "gryte" i enden av holet; - et

arbeid som krevde bade erfaring og forsiktighet.

F(Zirst i 1930-ara ble kompressorer tatt i bruk. Vanlige bore-

maskiner og bor av vanlig stal med stjernekrone ble vanligvis

nyttet. For a fa til "forsinket tenning" ble luntene gitt
forskjellige lengder, og som oftest funksjonerte det hele ora.

Opplasting ble foretatt for hand med bruk av krafse og brett,

og uttransport foregikk ved vagger pa skinnegang. Vanlig
inndrift kunne ligge pa 60 - 70cm pr. skift.
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Etter hvert ble sakalte stopere (s0yleboremaskiner) tatt i

bruk. Dette var en stor lettelse, for en slapp da a presse

maskinene inn mot stuffen. Imidlertid matte maskinene sora

f0r snus med handkraft.

F0rst i 1950-ara ble knematere og bor med hardmetallskj$r

slik vi kjenner dem tatt i bruk. Likesa kom tennerne vi na

bruker H sekund og millisekund) omtrent samtidig.

Bruk av lastemaskiner og lastebiler eller dumpere ble ogsa

tatt 1 bruk til opplasting og uttransport. Borebukker,

oppbygd pa stillas pa lastebiler e.l., ble "oppfunnet" og midt

i 50-ara kunne inndriften vare opptil 2 m pr. skift.

Slik mekanisert drift medf0rte et radikalt endret behov for

ventilasjon i tunnelen.

Her i fylket ble det i 1971 tatt i bruk hydraulisk borrigg

med 3 bommer og ladekurv. I 1973 ble ytterligere en borrigg

med 4 bommer + ladekurv anskaffet. Disse borrigggene letter

arbeidet vesentlig, idet hele boreoperasjonen kan styres

via handler og spaker pa maskinens kontrollpanel.

Sammen med borriggene ble ogsa tatt i bruk skj0testenger med

10se borkroner, noe som gir bedre 0konomi og lettere sliping.

Lastemaskinkapasiteten og uttransportutstyret er ogsa 0ket

radikalt i takt med bore- og sprengingsteknikken. Inndriften

er saledes na oppe i knapt 4,- m pr. skift.

Til tunnelrensk er bygd renskebukker med hydraulisk reguler-

bare plattformer, oppbygd pa lastebilshassis.

Behov for god ventilasjon auker stadig i takt med den inten

sive og mekaniserte driften, og det er nylig anskaffet nye

vifteenheter.

Til na har det i tunneldriften veert brukt de vanlige spreng-

stoffene. Na er imidlertid under innkj0ring et preumatisk

ladeapparat for Anol-sprengstoff. Det er ogsa i det senere
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lagt stor- vekt pa forsiktig kontursprenging for a redusere

overfjell og renskearbeid.

0konomisk samraenlikning mellom tungt tunnelutstyr (borrigger)
og lettere utstyr (knematere) gir ikke alltid noe klart ovar

pa hva som er det gunstigste. Alt tyder imidlertid pa at

borrlggene er kommet for a Dli (for en stund).

I 1962 kostet rSsprenging av en vanlig 2-sporet vegtunnel

ca. kr 1 500,- pr. Im drevet med knematerutstyr. 10 ar senere

kostet rasprenging av tilsvarende tverrsnitt med borrigg ca.

kr 3 000,- pr. Im.

For mindre tunneltverrsnitt er det na flere steder - dog

ikke av vegvesenet - tatt i bruk "fullprofilboring" uten bruk

av sprengstoff. En bar her enorme borkroner som "tygger"

fjellet i stykker og sender det ut som ferdig vegbyggings-

materiale.

For hardt fjell og st0rre tverrsnitt ma en vel tro at 0konomisk

bruk av slikt utstyr vil ta noe tid, men alt tyder pa at

framtidas tunneldrivingsutstyr ogsa for vegvesenet vil bli

fullprofilboring.

Og at vi fremdeles har mange og store oppgaver foran oss nett-

opp nar det gjelder tunnelbygging, er det liten grunn til a

tvile pa. Sikring av vare rasfarlige vegruter, vegframf0ring
til veglause str0k og innkorting av eksisterende vegsamband
er alle oppgaver der tunnelprosjekt inngar som en viktig del.

En ma kunne si at fylket vart for tiden disponerer fullt ut
tidsmessig tunneldrivingsutstyr. Vi har den senere tid hatt

flere tunnelanlegg i gang parallelt, og dette har gitt ut-

merket anledning til a eksperimentere med kuttyper, spreng

stoff, borstanglengder, kontursprengladninger o,l. for et

optimalt resultat, samtidig som en fast stamme av tunneldrivere

har fatt erfaring og kunnskap om bruk av utstyret.



Vesstubben^^

Ein velr0ynd skytebas hadde fatt i oppdrag a sprenge ut ei

tomt i Alesund. Han var litt uheldig med fszirste salva, med

di ein stein pa omlag 10 kilo gjekk gjennom speilglassruta

til Sparebanken. Dette hende i kontortida, slik at det vart

mykje oppstyr. Skytebasen vart kalla inn til banksjefen for

overh(zSvling, som ban tok med knusande ro. "Eg skal seie deg

det banksjef" sa ban "det er fyrste gongen eg bar innskot i

ein bank".

Oppsynsmann E.G. Eriksen

Nedenfornevnte episode inntraff pa en av vare fylkesveger.

Jeg kan ikke innesta for riktigbeten av episoden, da jeg
ikke bar fatt den bekreftet pa "offisielt" hold, dvs. av
vegvokteren pa vedkommende fylkesvegstrekning.

Episoden inntraff fdr 15. oktober, altsa i det tidsrora da
det var forbudt a bruke piggdekk.

En av vare yngre bilister kom kjdrende i god fart og sikkert
skarpskodd pa denne streknlngen. Da ban skulle passere
gjennom et tun var ban uheldig og kjdrte pa ei hfine. Men
h0na var ikke verre tilredt etter sammenstdyten enn at ho
reiste seg, riste pa fj^rbamsen og kakla rasende etter
bilisten: "Jasa, du bar allerede begynt med piggdekk du

din slabbedask."
K. Furland

(2. premie i Agdermaskins julekonkurransc

1973)
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REISEBREV

Na nar vl nok en gang star klare til a gi oss sommerferien

og dens utflukter i void, vil vi gjerne bringe dette reise-

brevet som vi mottok fra fhv. avdelingsingeni0r Finn

Grinaker i fjor, Skulle noen av vare lesere i ar ha lyst

til a bringe sine opplevelser eller tanker i samband med

ferieturen videre, star vi med glede til disposisjon her i

avisa,

Jeg vil f0rst takke for at ogsa vi pensjonister blir tilsendt

vart eksemplar av den noksa nystartede publikasjonen "Veg

og Virke". Jeg synes dette er et prisverdig tiltak med mulig-

heter for en lang levetid til glede for alle med interesse

for vegvesenets virksomhet.

Pa anmodning fra redakt0ren for en tid siden om stoff fra

leserne, vil jeg gjerne fortelle litt om opplevelser og inn-

trykk fra en biltur fra Oslo til Benidorm i Spania.

Jeg var invitert av en klassekamerat fra N.T.H, og hans kone

til a avlegge et besjak hos dem pa deres eiendom i Spania,

slik at jeg belt kunne nyte a vaere passasjer og uten det

ansvar som f01ger med a vsre bileier og sjaf0r.

Turen startet fra Oslo om kvelden med bat til Aalborg med

ankomst der kl, O8OO neste morgen, Rimelig reise kr 70,-

pr. person med lugar og ikke noe ekstra for bilen nar vi var

3 stykker sammen. Hele kj0relengden fra Aalborg til Benidorm

var etter den planlagte rute temmelig n0yaktig 3000 km og vi

regnet med en overnatting i Tyskland, Sveits, Frankrike og

Spania. Av steder pa ruten kan nevnes Hamburg - Hannover -

Frankfurt - Basel - Lausanne - Ge'neve - Valence - Rhonedalen -

Montpellier - Gerona - Barcelona - Benidorm. Sistnevnte sted

ligger i Alicanteprovinsen ved kysten noen fa mil nord0st

for byen Alicante,
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Pa motorveien litt nord for Frankfurt ble vi innblandet i en

kjedekollisjon som bil nr. 4 i en serie pa 5. Heldigvis

ingen personskade i noen av bilene, Men det imponerende var

a se hvor fort det ble ryddet opp i dette til tross for stor

trafikk med 3 kjfirefelt i hver retning, P0r vi liksom fikk

summet oss, var det flere kranbiler og politi pa stedet som

ordnet opp, og vi ble tauet til den garale "Lufthafen".

Etter a ha skrevet under noen papirer fikk vi der utlevert

en bil av arets modell med hvilken vi i 10pet av 2 timers

forsinkelse kunne fortsette den planlagte tur, - og bare

bruke etter 0nske i Spania, En maneds tid senere fikk min

Venn beskjed om at bans bil na var reparert og kunne ombyttes

med den utlante nar det passet for bans hjemreise. Vi hadde

jo liten tro pa at det kunne bli bil igjen av den som vi

hadde kj0rt i, for den var temmelig sammentrykket da vi for-

lot den. Men tyskerne hadde altsa klart dette, lot det til,

for min venn og bans kone er kommet vel tilbake med sin

gamle bil, Selv benyttet jeg ordin$re flyruter pa tilbake-

turen til Oslo, Jeg var litt i tvil om hvor enkelt det ville

bli med flybytte fra innenlandsruten Alicante-Madrid til

utenlandsruten Madrid-K0benhavn, men det var utrolig hvor

greitt dette var ordnet, Med en gang vi kom ut fra flyet,

sto det busser klare, merket ''trancit", som det var bare a

stige inn i, Disse kj0rte til en annen ekspedisjonshall hvor

vi gikk gjennom og fikk utlevert nye ''boardingkort" og der-

etter kj0rt ut i en ny buss til det ventende fly som gikk

presist etter ruten og hvor service i det spanske fly til
K0benhavn var fremragende, Det er ogsa ganske artig a legge

merke til at pa semaforskiltene i Madrid (som altsa viser

ankomst og avganstider) der blir bestemmelsesstedet for

Norge, Sverige og Denmark barekalt for "Escandinavia" som
altsa i dette tilfelle var Kastrup flyplass i K0benhavn,

Pa Kastrup var det imidlertid et belt utrolig rot og forsink-

elser f0r vi endelig kom avsted med flyet til Oslo, Flyet

skulle etter ruten ga kl, 1500, men intet skjedde f0r det

kl. 1540 ble vist "boarding" ved utgang nr, 1, men de ca, 100
passasjerer som stod og ventet aer slapp ikke ut, Sa etter

en I times venting ble det signalert "boarding" ved en utgang
i den belt andre enden av ekspedisjonshallen og det er en

temmelig lang vei a ga, Her slapp vi da endelig ombora i

det ventenae fly, hvor det ingenting skjedde f0r kaptelnen
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meldte at det ogsa pa dette fly var en liten feil som matte

rettes f0r han kunne fa tillatelse til a starte. Og en stund

senere sa meldte kapteinen at for a finne fallen sa matte det

fjernes en luke og dette ville ta en times tid. Derfor

skulle det na snart komme et nytt fly, altsa et fly nr. 3,

som vi skulle over i, Og endelig kom ,vi da avstad med

dette fly ved 2 timer forsinket, silk at jeg ikke nadde

flyet fra Oslo til Molde kl, 1800 som jeg skulle hatt god

tid til a komme med. Det ble a ta nattoget samme kveld. Det

h0rer ogsa med til historien at jeg pa bussen fra Andalsnes

traff en kollega som ogsa koirj fra K0benhavn, men ikke hadde

fatt plass pa det flyet som jeg skulle vsere med, men derimot

pa et fly som skulle ga kl. 1500 fra Kastrup via G0teborg

og hvormed han ogsa hadde god tid etter ruten til a na kvelds-

flyet til Molde kl, IdOO, men ogsa bans fly var forsinket,

slik at han ogsa kom&rsent. Jeg tillater meg a nevne dette

savidt utf0rlig siden en enkelte ganger i den lokale presse

kan h0re r0ster som ivrer for at SAS b0r overta trafikken pa

fylkets hovedflyplasser, hvilket jeg etter disse opplevelser

vil anse som en tvilsom forbedring,

Og na kommer jeg alusa til det som jeg egentlig hadde ment a

skrive litt om nemlig f01gende:

Pa hele vegstrekningen nedover i Spania ble jeg slatt av i

hvilken stor utstrekning man der benyttet seg av "forbikj0ring

forbudt"-skiltene, selv pa ganske korte strekninger, Og sa

vidt jeg kunne se var det ogsa n0ye pasett at skilter hvor

opphevelsen av forbudet var angitt, Jeg hadde inntrykk av

at aisse skilter i langt h0yere grad ble respektert enn skil

ter for alminnelig fartsbegrensning, Dette kunne kanskje

vsre noe a tenke pa a benytte seg mer av ogsa for vegvesenet

her i landet. Og rent lokalt f.eks, omkring Ar0 hvor en har

neakjpringen til flyplassen og innkjpringen til vegsentralen

foruten hpybrekken i vegen, og likesa inne ved aldershjemmet

og kirken pa Rpbekk osv,, Jeg haper at dette ikke ma bli

betraktet som en altfor utidig innblanding i vegvesenets

gjpremal fra en som na bare er pensjonist,

Vennlig hilsen til alle

Finn Grinaker
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KONTAKT MED BILKONTROLLEN

Det har lenge vasrt et 0nske fra de ansatte ved bilsakkyndig-

kontorene i M0re og Romsdal a komme sammen for a drizSfte

felles problemer, og l^rdag 27. april 197^ ble det holdt

et kontaktm0te i Alesund i Samarbeidsutvalgets regi.

I og med at Bilkontrollen i Alesund nylig flyttet inn i nye

lokaler ble m0tet lagt dit og med dette kontor som arranger.

Det mjiitte 2 representanter fra Samarbeidsutvalget, Oddvin

Haukeberg og Sverre Hjelvik. Utvalgets sekretser var ogsa

til stede. For vegadministrasjonen m^tte kontorsjef

Caspar Lossius. For bilkontrollens kontor mjzitte:

Kristiansund; 7 representanter

Molde; 4 representanter

Alesund: 13 representanter

F0rste del av m0tet ble holdt i Alesunds-kontorets nye lokaler,

og de tilreisenede ble vist rundt i kontorene og kontroll-

hallen. Deretter samlet deltakerne seg i kantinen der bil-

sakkyndig Ekhougen 0n3ket velkommen. Der ble servert kaffe

og sm0rbr0d og man smakoset seg i det trivelige spiserommet.

Det fallt naturlig at bilsakkyndig Ekhougen ga en orientering

cm det forarbeid som var lagt ned for a skaffe nye lokaler

for Bilkontrollen i Alesund, hva som var anskaffet av utstyr,

hvilke vanskeligheter det var undervegs, og nevnte ogsa den

velvilje som var blitt kontoret til del fra vegkontorets- og
Vegdirektoratets side. Uten a ha m0tt sa stor forstaelse i

disse etater hadde det neppe vairt mulig a gjennomf0re prosjektet

pa 2 ar, fra tanken om nye kontorer ble reist og til innflyt-
tingen fant sted. Etter redegj0relsen ble det stilt sp0rsmal
og ae svar som ble gitt Kan kanskje veere nyttige for
Kristiansundkontoret som i September/oktober skal flytte

inn i nytt bygg,og ogsa for de fra Moldekontoret,i aet

ogsa de vel snart ma teriKe pa a fa 3t0rre kontorer og kon-

trollhail.
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beariftslegeordningen for Alesundregionen ble ogsa brakt pa

bane i og med at slik ordning belt mangier for Alesunds ved-

komraende. Sekretsr Hunkvik gav her en redegj0relse og an-

tydet en 10sning som det da vil bli arbeidet viaere med og

forhapentlig vil aet bli mulig ora ikke altfor lang bid a

finne en 10sning pa dette sp0rsraalet.

De bilsakkyndige og kontorfunksjonsrene delte sag i 2 grupper

for a ta opp til diskusjon spesielle emner i sitt arbeidsom-

rade.

Av de emner som kontorfunksjonsrene diskutert var oppbevaring

av kjennemerker, journalf0ring, arkivering og arbeidet med

forsikring m.v. her kom det aa tydelig fram behovet for a

diskutere problemene. Nar det gjelder arbeidet med kjenne-

merkene ble det spesielt framhevet at de forskrifter som er

oppsatt ma praktiseres likt .

be bilsakkyndige inntok kontrollhallen. Her ble ae nye appa-

ratene gjennomgatt og demonstrert.

fillers diskuterteman f0rerkortavviklingen, sp0rrelister og

nva som kan gj0res for a fa lik avgj0relse pa disse vanskelige

sp0rsmal. De erfaringer som er h0stet ved de J kontorene var

til hjelp nar det gjaldt a avklare sider ved disse sakene.

Som avslutningssted valgte man Fjellstua og i aen deilige
vardagen var det - uten a skryte av Alesund - en forn0yelse.

Solen skinte fra skyfri himmel og det er med litt stolthet

alesunderne tar med seg gjester ait nar vare er fint. fit

penere panorama med fjord og fjell, himmel og hav skal det

letes etter. Og i restaurantens spisesal "Himmel og Hav"
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ble det sa servert wienersnitzel og etterpa kaffe. Her ble

det da en lettere tone som fjzSrst og fremst hadde til hensikt

at de ansatte ved kontorene ble naermere kjent. Der ble det

da ogsa rettet takk til Samarbeidsutvalget for at kontakt-

mdtet ble mulig og kontorsjef Lossius ble bedt om a overbringe

en hilsen til vegsjef Torvik. Sekretsr Munkvik rettet ogsa

en takk til Alesuna-kontoret som hadde statt for arrangementet.

Det som kom fraiii under kontaktm^tet synes a bekrefte at de

ansatte i Bilkontrollen har behov for a treffes og utveksle

erfaringer. Det var derfor et utbredt 0nske om at nye mjziter

ma bli holdt og at det heist ikke bjzir ga for lang tid f0v det

kan bli ny kontakt.

Inge Mathias Aasen

LAN TIL BOLIGFORMAL

alle ansatte i vegvesenet kan s0ke Statens Pensjonskasse

om Ian til;

a. innskudd i boligbyggelag, borettslag eller

aksj ebolig,

b. obligasjonsinnskudd i annet boligbygg, nar

innskuddene er sikret ved pant i eiendommen,

c. bygging, ombygging eller kj0p av egen bolig.

Lanene gis na med inntil kr kO 000,- og avdragstiaen er

vanligvis 15 ar med mulighet i s^rlige tilfeller til for-

lengelse til 20 ar.

Interesserte vil fa naermere veiledning om lanevilkar in. v.

vea nenvendelse til sekret$r Hjelvik, vegkontoret.
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BEDRIFTSIDRETT

Bedriftsidretten er i stadig framgang, bade med omsyn til

antall deltakere og nye grener.

Selv om det idag bare er fra Molde-regionen det rapporteres

om aktivitet, tar vi med en fyldig artikkel, i hap om at

dette kan gi inspirasjon ogsa til andre deler av fylket.

I prinsippet kan jo ALLE ansatte i vegvesenet rundt om i

hele fylket vsre aktivt med, men vi er klar over at dette

mange steder kan by pa praktiske problemer, iallfall for lag-

iarettene. For individuelle aktiviteter skulle derimot intet

vsre til hinder for a delta. Innenfor forskjellige vedlike-

holdsdistrikt og anlegg skulle videre muligheten va;re til

stede for bred aktivitet, bare initiativ og lyst er tilstrek-

kelig til stede. For stptte og rad henviser vi til formann

Harnes ved vegsentralen pa Ar0. Vi 0nsker lykke til!

Med saerlig glede registrerer vi denne gang at DAMEKE er

kommet med for alvor. Vegvesenets damelag har skrevet his-

torie ved a vinne den fprste serien i handball. Vi bringer

bilde av de handfaste, og det meldes ogsa ellers om stor akti

vitet blant det svake (?) kjpnn. Kontaktkvinne for interes-

serte er Vigais Bjprna.

Foran fra venstre:
Kari Meringdal, Sylvi Danielsen,
Vigdis Bjprna.

Bakerst fra venstre:

Anne R0dven, Sunni Lauvrak,
Agneta Dahl, Anne Talg0y.

Ikke med pa bildet:
Anne Marie Moen, Tori 11 Erlandsen.
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Herrene driver fortsatt med sitt, og aktiviteten bar neppe

noen gang vsert st0rre. Kanskje skyIdes det kontorlandskapet ?

(jfr. innlegg fra Svein K. Solbj0rg i forrige nummer, samt

senere PR-kate framst0t 1 lokalpressa).

Det gledeligste er kanskje at VOLLEY-BALL fremdeles er

paradegreina. 3 lag fra etaten bar deltatt i ar, og 1. laget

gikk sin vane tro (?) til topps i serien. I kampen cm

kretsmesterskapet matte imidlertid Harnesgjengen bite i

nettet for Sunndalslffirerne - men til neste ar , I

En ny HANDBALLSESONG er ogsa avsluttet - for var del uten

den samme susen som i fjor. Det viser seg at vart gentle-

mannsspill og "tap og vinn med samme sinn" - innstilling

ikke deles av alle i 1. divisjon. Alvorstynget toppinnsats

er ikke var stil, men snarere det personlige utbytte en kan

fa i form av mosjon og kameratskap. Vi far "leke oss" til-

bake til 2. divisjon igjen.

FOTBALLEN ruller igjen og varformen bar vist seg noe opp og

ned, - raest ned. "Spillerstallen" er fyldig, men med stor

reisevirksombet er det vanskelig a fa til et stabilt, samspilt,

slagkraftig lag. For f0rste gang i bistoria bar vi meldt oss

pa Veg-cupen, der ellers omtrent samtlige fylker er med. 1.

og 2. runde spilles rundt i fylkene, mens 3. og 4. runde i ar

spilles i Stavanger utpa hasten. For 0yeblikket er vi klar

for 2. runde etter at S0r-Tr0ndelag trakk seg fra f0rste

kampen.

LANGRENN er na gammelt nytt, men siden det ikke bar v$rt omta]t

ber tidligere minnes en gjerne aen "atgaum" pa bred front som

ble denne idretten til del mot slutten av sesongen. Vi stilte

med bele 3 berrelag + damelag i Stalprodukterstafetten og et

ukjent antall i det rennet vi selv arrangerte. Dette ble ellers

ubetinget en suksess og far vi sn0 til neste ar, b0r det vel

gj entas.

MINIATYRSKYTING er fortsatt i skuddet og laget er blant de



43

fremste bade nar det gjelder deltakelse, resultater og arran

gement. Utstyret er na meget bra, og det er gode trenings-

muligheter for alle interesserte i Fylkeshusets kjeller hver

fredagskveld. Husby er oppmann.

BORDTENNIS er et nytt skudd pa stammen. Fszirste serieomgang

er na godt igang og er tenkt ferdigspilt f0r ferien. Ogsa

dette foregar i Fylkeshusets kjeller. Myhre er favoritt og

Oterhals oppmann.

Andre individuelle idretter som TERRENGL0P, ORIENTERING,

FRIIDRETT osv. har tradisjonelt ikke hatt den belt store opp-

slutning i bedriftsidretten. Kretsmesterskap og andre kon-

kurranser avvikles hver sesong. Om friidrettskonkurranser

ikke har st0rre oppslutning, er IDRETTSMERKET derimot etter-

traktet. I sommer er vi med og arrangerer pr0ver hver tirsdag

og torsdag fra juni til September. Samtlige aktivit'eter blir

bekjentgjort i mer eller mindre god tid i aviser, ved oppslag

eller terminlister. Dersom noen blir forbigatt ved dette og

0nsker nsrmere opplysninger er vedkommende oppmann eller for-

mann Harnes pa vegsentralen den rette.

Vi 0nsker vel m0tt til trim .'

HYTTER/BRAKKER SOfI KAN NYTTES I FERIEN

Vegstasjon ved Takset i Syvde

Veggarasje ved Aheim

0vstest01 1 Valldal

Gj 0ra i Sunndal

Geirangerfj ellet

Bruvokterbolig i Dragsund

Henvendelse om Ian av feriested skjer til sekretsr Kare

Munkvik, vegkontoret.
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Reclakt0r: avd.ing. Andor Wicken

Redaksj ons-
utvalg; sekr. Rare Munkvik EFFEKTIVITET

har du

en tanke om

st0rre

EFFEKTIVITET

Denne oppfordringen

— en av plakatene ut-

sendt av samarbeidsut-

valgene i statens

vegvesen - slutter vi

OSS gjerne til.

Enten det na er om vart

eget arbeidsfelt - der

vi vel er nmrmest til a

f01e hvor skoen trykker -

eller det er andre

funksjoner vi har tanker

og meninger om, b0r

aldri nye ideer d0 uten

viderebringelse.

bruk forslagsordningen
"Falsk" beskjedenhet og

sommel er farlige og

store fiender for pr0ving av forbedringsforslag. Oppfordringen

til bruk av forslagordningen for fremming av effektiviteten

er derfor belt pa sin plass,

Men EFFEKTIVITET er et komplisert begrep. Skal vi vsre effek-

tive, ma vi ikke bare utf0re den riktige ting til rett tid,

men vi ma ogsa gj0be den akkurat godt nok, uten bruk av un0dige

ressurser.

For arbeidsoppgavene savel pa anleggs- som pa vedlikeholdssida

opererer vi med driftsplaner; kortsiktige og langsiktige,

Vi klarlegger her de disponible ressurser og fors0ker etter
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beste evne a disponere disse til en best rauLig 10sning av

de foreliggende oppgaver,

En fornuftig oppsatt og gjennomarbeidet plan kan bli nettopp

den inspirasjon og ledetrad som skal til for a gjennomf0re

oppgavene effektivt.

Vi opererer sjelden med fastlaste rutiner og instrukser i

vegvesenet. De varierende og allsidige arbeidsoppgavene

krever at det i stor grad ma gis rom for personlig stilling-

taken og initiativ. Stort sett er vi glade for den "frihet"

vi pa denne maten bar.

For de aller fleste, enten en na er vegvokter, kontorfunksjo-

naer eller oppsynsmann, virker nok dette frie spillerom til

innen visse grenser a kunne prioritere sine gj^remal, posi-

tivt. Det viktige er bare a ha klart for 0ye at det er vi -

hver enkelt av oss personlig - som hver dag ved prioritering

av sin innsats som avgj0r vegvesenets effektivitet. 1 f0rste

omgang kan det selvsagt synes som cm enkelte "n0kkelpersoners"

innsats er mer avgj0rende for det totale resultat enn vi van-

lige dddelige.

Like fullt: Det nytter lite a ga omkring pa jakt etter for-

bedrings- og effektiviseringstiltak hvis vi ikke samtidig har

det klart for 0ye at den st0rste effektivitets0kning kan vi

sj01 starte opp akkurat na; - nemlig med ganske enkelt a ut-

nytte egne evner og arbeidstid effektivt;-Klargj0r dine vik-

tigste gj0remal, finn en rimelig balanse mellom oppgavenes

verdi og tilgjengelige ressurser og begynn fra en kant !

Kort sagt: Bare innsats etter plan kan ha rimelig sjanse

til a vmre effektiv !
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PENSJONSNYTT

Fra 1. januar 197^ er det ved lov av 6. juni 1973 bestemt at

loven om pensjonsordning for statens arbeidere er opphevet.

Tariffl0nte arbeidere, herunder ogsa vegarbeiderne vil fra

samme tidspunkt vsre medlemmer i Statens Pensjonskasse. Noen

endringer med hensyn til sjiSknader om pensjoner vil det fore-

10pig ikke bli tale om,idet der ma gis samme opplysninger som

tidligere pa de skjemaer som hittil har vsrt benyttet.

"S$rlige regler om tariffl(iinte arbeidere" som i hovedsak

gjelder beregningen av tjenestetiden er stort sett i samsvar

med de tilsvarende regler i loven om pensjonsordning for

statens arbeidere. De nye lovreglene far ogsa virkning for

arbeidstakere som er fratradt f0r 1. januar 197^-

Senere har Sosialdepartementet den 25- januar 197^ fattet

MIDLERTIDIG vedtak om nedsettelse av pensjonsalderen for

tariff10nte arbeidstakere fra 58 ar til 65 ar. Pa samme tid

er bestemt at en arbeider kan slutte i tjenesten inntil 3 ar

f0r aldersgrensen med straks 10pende pensjon. Tariffl0nte

arbeidstakere kan altsa heretter fratre med pensjon allerede

fra fylte 62 ar. Det gjelder ikke arbeidere som har sluttet

i tjenesten f0r fylte 62 ar. Disse ma vente til de fyller

65 ar for a oppna alderspensjon. Imidlertid vil bare de

arbeidere fa adgang til a fratre med pensjon fra fylte 62 ar

hvis ALDER OG TJENESTETID TILSAMMEN UTGJjjR 85 AR. En arbeider

som har fylt 62 ar ma altsa ha en samlet pensjonsgivende

tjenestetid pa 23 ar (276 maneder) for a kunne fratre mea

straks begynnende pensjon.

Nar aldersgrensen er nadd.har arbeidstakeren rett og plikt

til a slutte i tjenesten dersom ikke arbeidsforholdet ved
gjensidig avtale skulle bli forlenget. Etter som aldersgrense-
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bestemmelsene er raidlertidige,vil de arbeidstakere som er

overfizirt fra pensjonsordningen for statens arbeidere ha full

adgang til a fortsette ut over den midlertidige aldersgrense -

cm 0nskelig fram til den pensjonsalder de hadde i den tidligere

pensjonsordning (68 ar). En arbeidstaker som bar fylt 65 ar

eg som 0nsker a fortsette i tjenesten, trenger saledes ikke a

S(zike om a fa fortsette i tjenesten etter fylte 65 ar. Han kan

eventuelt vente med det til ban fyller 68 ar. De som er inn-

tatt i tjeneste i vegvesenet etter 1. januar 1974, ma derimot

s0ke om utsettelse dersom tjenesten finskes forlenget ut over

65 ar.

En bar tatt opp med fylket spfzirsmalet om a fa godkjent til-

svarende rettigbeter for tjeneste i fylkesvegarbeidsdriften

som i statens vegarbeidsdrift.

Wi gratulerer

f01gende medarbeidere som i 10pet av sommeren passerer

aremalsdager:

50 AR

Knut Gjersvoll 6620 Alvundeid 20 . juli

Asta Hoel Sandegt. 26,
6600 Sunndalsjzira 9. September

60 AR

Edvard Berglund 6452 R0bekk 15. juli

Sverre L0set 6072 Haddal 7. august

Per Kongsvoll bl20 Folkestadbygd 12. august

Hartinus Indrevik b240 Sj 0bolt 31. august

Jobs. E. Hjelen 6690 Aure (pensjonert) 8. September

Karl A. Rovik 6630 Tingvoll 25. September
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